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Äldreförvaltningen 
 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 
 

Protokoll nr 6 fört vid sammanträde för kommunstyrelsens pensionärsråd den 5/6 2018, 

kl. 10.30-12.00 

 

Justerat den 7/6 2018 

 

 

 

Elsemarie Bjellqvist    Lena Hedquist 

Ordförande     vice ordförande 

 

Närvarande: 

 

Ordförande  Elsemarie Bjellqvist (PRO) 

Vice ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

 

Ledamöter  Donald Monvall (PRO) 

  Ulla Wihlman (PRO) 

Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

Christina Folke (SPF Seniorerna) 

Kerstin Rosenkvist Hedler (SKPF) 

Margaretha Persson (SKPF) 

  

Ersättare  Gunnar Nyberg (PRO) 

Anne-Marie Bergström (SPF Seniorerna) 

Irene Svensson (SPF Seniorerna) 

Yvonne Wendt (SPF Seniorerna).  

  Inga Lundvall (SKPF) 

   

Adjungerad   Sirpa Pyörre, representant för (IKINUORET) 

 

Förhinder: ledamoten Magnus Brattström (PRO) och ersättarna Gunnel Färm (PRO), Karin 

Hanqvist (PRO), Gunnar Sandell (PRO) och Kerstin Svenson (SKPF). 

 

 

Tjänstgörande ersättare: Gunnar Nyberg (PRO) för Magnus Brattström (PRO).  

 

Närvarande tjänstemän: Direktören Ann-Christine Hansson, avdelningschefen Lisbeth 

Hagman, strategen Hanna Markkula, äldreombudsmannen Linda Vikman samt KPR:s 

sekreterare Nima Andacheh. 
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1. Besök av politiker 

 

Torun Boucher (V), äldrenämndens ordförande, och Mejke Runström (KD), politisk 

sekreterare vid Kristdemokraternas i kansli i Stockholms stadshus besöker rådet under 

förmötet.  

 

2. Genomgång av närvaro  

 

Sekreteraren noterar närvaro.  

 

3. Val av protokolljusterare 

 

Vice ordföranden Lena Hedquist (SPF Seniorerna) utses att tillsammans med ordföranden  

Elsemarie Bjellqvist (PRO) justera dagens protokoll. 

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

Rådet väljer att godkänna dagordningen med följande tillägg: 

 

- Frågan om att bjuda in ansvarig tjänsteman vid Socialstyrelsen för att få en föredragning om 

brukarundersökningar läggs till som en övrig fråga under punkt 10. 

 

- Frågan om att få en föredragning om projektet DöBra, som drivs av Karolinska Institutet i 

samarbete med Stockholms stad, läggs till som en övrig fråga under punkt 10.  

 

5. Anmälan av protokolljustering KPR 5/2018-05-08  

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

6. Anmälan av protokolljustering ÄN 6/2018-05-15  

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

7. Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 12 juni 2018 

 

§7 Remiss ”Fossilbränslefri organisation 2030” 
 

En inventering har gjorts av stadens fossilbränsleanvändning med fokus på att identifiera 

stadens processer och användningsområden där fossila bränslen nyttjas. De inledande 

åtgärdsförslagen syftar till att ytterligare förankra målet om en fossilbränslefri organisation 

2030 i stadens styrdokument och genom samverkan ge förutsättningar för att nå målet. De 

följande åtgärderna ger förslag på insatser för att avsluta fossilbränsleanvändningen inom 

respektive sektor. Majoriteten av åtgärderna är upphandlingsrelaterade där krav på förnybara 

bränslen måste ställas.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  
 

§8 Remiss av Motion av Lotta Edholm (L) om automatisering av kommunal 

verksamhet 
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Lotta Edholm (L)  har i en motion om automatisering av kommunal verksamhet framfört att 

liberalerna tror att det finns utrymme att automatisera delar av stadens verksamhet, inom de 

begräsningar som sätts i lag.  Med automatisering menas att arbetsuppgifter som tidigare 

utfördes av människor kan utföras av maskiner. 

 

KPR tar del av ärendet lämnar följande yttrande: 

 

”KPR instämmer med äldreförvaltningens yttrande.” 

 

§9 Svar på skrivelse från (KD+M+L+stöd av C) om granskning av kvaliteten på 

Stockholms stads kommunala vård- och omsorgsboenden 

 

En skrivelse av Dennis Wedin (M), Michaela Hollis (KD), Ann-Katrin Åslund (L) och Alfred 

Askeljung (C), med titeln ”Granskning av kvaliteten på Stockholms stads kommunala vård- 

och omsorgsboenden”, har ställts till äldrenämnden. 

 

I skrivelsen framför skribenterna att den nationella brukarundersökningen som 

Socialstyrelsens genomfört under 2017 visar att äldre är mer nöjda med vård- och 

omsorgsboenden som drivs av privata aktörer än de som drivs i kommunal regi. Mot bland 

annat den bakgrunden vill skribenterna därför att äldreförvaltningen genomför en granskning 

av kvaliteten på de vård- och omsorgsboenden som drivs i stadens regi.    

 

KPR tar del av ärendet lämnar följande yttrande: 

 

”KPR vill påminna om att vi har framfört tveksamheter till värdet av brukarundersökningar.” 

 

§10 Svar på skrivelse från (KD+M+L+stöd av C) om boende för äldre i hemlöshet och 

missbruk 

 

Michaela Hollis (KD), Dennis Wedin (M), Ann-Katrin Åslund (FP) och Alfred Askeljung (C) 

tar i sin skrivelse upp frågan om boende för äldre i hemlöshet och missbruk. Författarna 

ställer frågan om hur många platser som har tillhandahållits för äldre personer i hemlöshet, 

missbruk eller psykisk ohälsa inom ramen för Bostad först. Vidare föreslås att äldrenämnden 

uppdrar åt förvaltningen att verka för att utöka möjligheten till stadigvarande boende för äldre 

personer i hemlöshet, missbruk eller psykisk ohälsa.  

 

KPR tar del av ärendet lämnar följande yttrande: 

 

” KPR hänvisar till tidigare uttalande om hemlösheten bland pensionärer.” 

 

§11 Äldreomsorgens årsrapport 2017  

 

Strategen Elisabeth Landström föredrar ärendet samt svarar på rådets frågor. 

 

Årsrapporten syftar till att ge en samlad bild av äldreomsorgen i Stockholms stad samt att 

möjliggöra jämförelser av data över tid och mellan stadsdelar inom stadens äldreomsorg. 

Rapporten vänder sig i första hand till anställda inom äldreomsorgen och på 

stadsledningskontoret samt stadens politiker. 
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I denna första version av äldreomsorgens årsrapport görs en sammanfattning och analys 

utifrån befintliga underlag gällande demografisk utveckling, stadsövergripande 

utvecklingsarbete, äldreomsorgens volym och kvalitetsredovisning ur olika perspektiv.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§12 Rapportering av sammanställning över ej verkställda beslut enligt 4 kap 1§ SoL 

för kvartal 1 år 2018 

 

I ärendet redovisas de ej verkställda beslut som de fjorton stadsdelsnämnderna har rapporterats 

till IVO, revisionskontoret och äldreförvaltningen avseende kvartal 1 år 2018. Vid periodens 

slut, den 31 mars, fanns totalt 120 beslut som var fortsatt ej verkställda. Majoriteten av besluten 

avser permanent särskilt boende där den enskilde har tackat nej till erbjudande om plats.  

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

§13 Redovisning/kartläggning av stadens anhörigstöd 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson föredrar ärendet samt svarar på rådets frågor.  

 

Äldreförvaltningen har tillsammans med socialförvaltningen genomfört en kartläggning av 

anhörigstödet i staden. Resultatet av kartläggningen visar en sammanfattning av nuläget och 

framtida rekommendationer och utvecklingsmöjligheter för anhörigstödet i staden. 

 

Staden behöver arbeta vidare med att tydliggöra uppdrag och främja samverkan mellan 

anhörigkonsulter respektive chefer. Vidare bör fortsatt implementering av anhörigprogrammet 

prioriteras. 

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 

 

8. Förvaltningschefens information 

 

- Rådet informeras om regeringens beslut om en nationell strategi för omsorg om personer 

med demenssjukdom.  

 

9. Äldreombudsmannens information 

 

- Äldreombudsmannen Linda Vikman informerar rådet om bl.a. kommunfullmäktiges debatt 

om äldreombudsmannens rapport.  

 

10. Övriga frågor 

 

- Rådet framställer önskemål om att bjuda in ansvarig tjänsteman på Socialstyrelsen för att få 

en föredragning om brukarundersökningar.  

 

- Rådet framställer också önskemål om att få en föredragning om projektet DöBra, som drivs 

av Karolinska Institutet i samarbete med Stockholms stad.  

 

11. Kommande möten under året, inklusive nästa sammanträde 

 



Sida 5 av 5 

 

- Nästa sammanträde äger rum den 11 september kl. 10.30 på Hantverkargatan 3 D, 

Kristallen. 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Nima Andacheh 

Sekreterare för kommunstyrelsens pensionärsråd 


